
Streda  20. mája 2020 

Skontroluj si poznámky o príslovkách. Zopakuj si učivo a urob dnes TEST na Edupage              

pod názvom Príslovky.   

Pozor!!! Niektoré príslovky sa síce dajú ohýbať (stupňovať), ale zaraďujeme ich 

k neohybným slovným druhom.  

Príslovky 

- plnovýznamové 

- neohybné slová 

- vyjadrujú okolonosti deja: miesto, čas, spôsob a príčinu deja 

Druhy: 

Miesto (otázky: Kde? Kam? Odkiaľ?) Napr. doma, domov, zďaleka... 

Čas (Kedy? Dokedy? Ako často?)  Napr. hneď, oddávna, naveky, denne, včera... 

Spôsob (Ako?) Napr. pomaly, ľahko... 

Príčina (Prečo? Pre akú príčinu?) Napr. náročky, náhodou, úmyselne, nadarmo... 

 

Príslovky – stupňovanie 

Príslovky sú neohybným slovným druhom, ale niektoré príslovky (tie, ktoré sú utvorené    

od akostných prídavných mien) môžeme ohýbať – stupňovať.  

Príslovky stupňujeme podobne ako prídavné mená:  

1. stupeň 2. stupeň 3. stupeň 

základný tvar príslovky príslovka + prípona –šie 

 alebo -ejšie 

predpona naj- + 2. stupeň  

vysoko vyššie najvyššie 

príjemne príjemnejšie najpríjemnejšie 

 

Príslovky – stupňovanie – 2 typy 

PRAVIDELNÉ NEPRAVIDELNÉ 

- základ slova sa nemení - základ slova sa mení 

Napr. vysoko – vyššie – najvyššie 

príjemne – príjemnejšie - najpríjemnejšie 

Napr. dobre – lepšie – najlepšie 

zle – horšie – najhoršie 

pekne – krajšie - najkrajšie 

 

Príslovky a príd. mená - rozdiel 
PRÍSLOVKY PRÍDAVNÉ MENÁ 

- na konci majú krátku príponu -y, -e, -o - na konci majú dlhú príponu –ý, -é, -á 

- pýtame sa na ne AKO?  - pýtame sa na ne AKÝ, AKÁ, AKÉ? 

Napr. pekne Napr. pekné 

priateľsky priateľský 

milo milý 

 



 

 

Príslovky tvoríme pridaním prípony -y, -o, -e k týmto slovným druhom: 

 

Prídavné mená príd. meno  príslovka 

 verný verne 

 tvrdý tvrdo 

 pomalý pomaly 

 

Slovesá sloveso  príslovka 

 ležať ležmo 

 ukradnúť ukradomky 

 obkročiť obkročmo 

 

 


